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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRIC TE 5 

 
 
Núm.:  3/2019 
Caràcter:  ORDINÀRIA 
Data:  2 de desembre de 2019 
Horari:  de 18.30 h a 21.15 h 
Lloc:  Centre Cívic Avel·lí Estrenjer 
 
 

Hi assisteixen:   

Xavier Fernández Rivero President  

Carlota Menéndez Plans Representant Grup Municipal PSC 

Ivonne Ortiz de Zarate Representant Grup Municipal Junts per Terrassa 

Laura Poyatos Sánchez Representant Grup Municipal Tot per Terrassa 

Antonio Amate  Martínez Representant AVV  Can Boada Del Pi 

Juan Alfonso Fagundez Mezquita Representant AVV Casc Antic Can Boada 

Xavier Tardà Masana Representant AVV Can Gonteres 

Felipe Cobacho Ceresuela Representant suplent AVV Can Roca 

Maria Rosa Arguello López Representant suplent AVV Grups Gibraltar-Pl Lluís Companys 

Luís García Mullor Representant AVV Pla Del Bonaire 

Ramon Clariana Calvo Representant AVV Poble Nou - Zona Esportiva 

Assumpció Solé Sala Representant AVV Sant Pere 

Joaquim Solé Peña Representant AS d'entitats culturals 

Piedad Romera Viturtia Representant AS d’entitats de dones 

Marta Cortadas Camats Representant AS d'entitats educatives 

Daniel Maldonado Solbas Representant AS d’entitats esportives 

Alfonso Morales Herrerias Representant AS d’entitats de gent gran 

Montserrat Lao Gómez Representant AS d'entitats socioassistencials 

Sergi Sánchez Caro Veí barri Can Gonteres 

Jaume Casas Ortega Veí barri Can Boada Casc Antic 

  
Membres excusats:   

Maria Isabel González Rodriguez Representant AVV Torrent d'en Pere Parres 

  

Membres absents:   

Bernat Pizà Castella Representant Grup Municipal ERC-MES 

  

També hi assisteixen:   

Isaac Albert 
Tinent d’alcalde de l’Àrea de Promoció Econòmica i Projecció de la 
Ciutat 

Núria Marín Tinenta d’alcalde de l’Àrea de Serveis Generals i Govern Obert 

Acta aprovada a la sessió 1/2020 del Consell. Signada digitalment pel regidor, Sr. Xavier Fernández Rivero 

en data 13 de febrer de 2021 
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Montserrat Martínez Directora de l’Àrea de Serveis Generals i Govern Obert 

David García Director de Serveis Econòmics 

Miquel Àngel Gamell Director de Gestió Tributària i Recaptació 

Francesc Cayuela Vivancos Secretari 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1.Constitució del Consell Municipal del Districte 5 
2.Elecció de la vicepresidència del Consell Municipal del Districte 5 
3.Presentació del projecte de pressupost municipal i ordenances fiscals per a l’any 2020, a 
càrrec de la tinent d’alcalde, Sra. Núria Marín 
4.Informacions de Presidència 
5.Precs i preguntes 
6.Consultes de la ciutadania 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Constitució del Consell Municipal del Districte 5 
 
Obre la sessió el president del Consell el senyor Xavier Fernández Rivero 
 
En primer lloc dóna la benvinguda a conselleres i consellers. Els informa que tenen una carpeta 
amb documentació sobre el consell, amb l'ordre del dia, el pressupost i ordenances, un llibret 
resum del reglament de participació, un tríptic d'informació del districte 5 i un altre amb 
informació de la Plataforma Participa Terrassa. 
 
També Informa que es farà una gravació d'àudio de la sessió. 
 
Referent a la constitució de consell explica que és una mica complex, que s'ha informat a totes 
les entitats que tenen activitat o seu al districte, segons les dades que consten al RMEAC. 
Refent als ciutadans i ciutadanes que estan presents a títol individual diu que s'han escollit 
segons la base de dades del padró municipal. Recorda que aquest consell serà un consell viu i 
que s'anirà incorporant més gent. 
 
Informa que segons l'Art. 35 d) Regim de participació ciutadana, que això és nou, «És causa de 
pèrdua de la condició de membre: per inassistència injustificada a 3 sessions consecutives dels 
òrgans del consell o a 5 sessions alternes». Comenta que des de la secretaria del consell 
municipal del districte 5 es farà el seguiment i abans d'arribar a un cessament s'avisarà. 
 
Referent a l'horari de les reunions, proposa que si els sembla bé, per afavorir la conciliació 
familiar començar a les 18 h i intentar que la durada màxima sigui de 2 h o 2,30 h per tal 
d'acabar abans de dos quarts de nou. 
 
Informa que si tenen cap dubte sobre el funcionament del consell, a la carpeta hi ha més 
informació o si no que es poden adreçar a la secretaria del consell. 
 
Es fa una ronda de presentacions i queda constituït el consell municipal del districte 5. 
 
 
2. Elecció de la vicepresidència del Consell Munici pal del Districte 5  
 
Pren la paraula el Sr. Xavier Fernández President del consell i comenta que es va enviar un 
correu perquè les persones que volguessin exercir la vicepresidència  ho comuniquessin 
mitjançant  la bústia de la secretaria del districte. Han presentat candidatura el Sr. Daniel 
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Maldonado de l’entitat Vallés Red i el Sr. Salvador Esquius de l’associació de veïns de Can 
Roca.  
 
El Sr. Francesc Cayuela afegeix que l’elecció és per a dos anys. 
 
Pren la paraula el Sr. Alfonso Morales i comenta que li agradaria saber quin treball haurà de 
realitzar el vicepresident i com es relacionarà amb el president del consell. 
 
El Sr. Xavier Fernández respon que tindrà presència i tindrà reunions periòdiques amb el 
president del districte, que de totes maneres la informació sobre les seves funcions es va 
enviar per correu. 
 
Es passa a la votació i el consell vota a favor de que el Sr. Salvador Esquius comenci exercint 
la vicepresidència del consell. 
 
 
3. Presentació del projecte de pressupost municipal  i ordenances fiscals per a l’any 
2020, a càrrec de la tinenta d’alcalde, Sra. Núria Marín i el tinent d’alcalde Isaac Albert.  
 
Pren la paraula la Sra. Marín per informar del calendari de tramitació del pressupost 2020. 
Explica que el passat 30 d'octubre el Ple Municipal va aprovar inicialment la proposta 
d'ordenances fiscals i de pressupostos pel 2020 i que a partir d'aquest moment es va iniciar un 
període d'exposició pública durant el qual es pogueren presentar al·legacions. Durant aquest 
període també es portarà a terme la presentació als Consells Municipals de Districte, un cop 
renovats i constituïts amb motiu de l’inici del nou mandat. Va avançar que es preveu que 
l'entrada en vigor sigui efectiva a data 1 de gener. 
 
Explica que la necessitat de poder disposar d'un pressupost i unes ordenances fiscals a 
principis d'any els ha obligat a seguir un calendari d'elaboració i tramitació molt ajustat. 
Comenta que això, juntament amb el fet que els Consells Municipals de Districte encara 
s'havien de constituir, no ha permès poder presentar el plantejament amb què vam iniciar els 
treballs d'elaboració del pressupost. Vol remarcar que això ha estat degut a l'excepcionalitat 
que es deriva quan es forma un nou equip de govern després de la celebració de les eleccions 
municipals, i que el compromís és promoure la implicació ciutadana en els afers públics de la 
ciutat, especialment els de gran transcendència com són els pressupostos municipals. En 
aquest sentit, aquesta presentació ve acompanyada del compromís de presentar el balanç al 
final de cada semestre i que, a més, estarà vinculat al seguiment del Programa de Govern i a 
algunes decisions, com és el cas dels projectes de les Inversions Financerament Sostenibles. 
 
Indica que a més, abans de l’estiu, faran la presentació del marc pressupostari previst per l'any 
2021 i es facilitarà que les persones que integren els Consells Municipals de Districte puguin 
presentar propostes prèviament a l'elaboració del pressupost. 
 
A continuació la Sra. Marín i el Sr. Albert expliquen el pressupost municipal i les ordenances 
fiscals per l’any 2020 amb el suport d’un PowerPoint  (Veure Annex 1). 
 
El Sr. Rivero, president del Consell, obre el torn de paraules informant que des de l’AVV de 
Poble Nou-Zona Esportiva els han fet arribar un document que entreguen als consellers i 
conselleres. 
 
Pren la paraula el Sr. Clariana i comenta que el document de l’AVV de Poble Nou-Zona 
Esportiva que s’ha repartit entre els membres del consell es refereix a la posició de la seva 
entitat respecte dels pressupostos i ordenances. Posa de manifest que la seva associació és la 
primera vegada en anys que participen a la sessió de pressupostos perquè han considerat que 
les propostes i decisions dels consells de districte han tingut una incidència gairebé nul·la en 
els pressupostos posteriorment aprovats. No farem aportacions, ni favorables ni desfavorables, 
en  aquests pressupostos. Demanen una voluntat política per part de l’equip de govern perquè 
en un futur el que  es pugui parlar al consell tingui una incidència més directa o es tingui més 
en compte en els pressupostos. 
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Pren la paraula la Sra. Menéndez i diu que amb l’aprovació prèvia del pressupost i les 
ordenances, s’han saltat el reglament de participació ciutadana i demana que quedi recollida la 
seva queixa en aquest sentit. Comenta que s’ha donat molta informació i que aquesta és molt 
difícil de digerir i d’entendre. Per altra banda, diu que no està en contra de l’increment de les 
taxes que ens permeten garantir la justícia social, però si que demana on va a parar aquest 
augment de les taxes i demana més claredat. Continua dient que hi ha 500.000 euros en 
concepte d’inversions que s’han de distribuir als districtes. Abans érem 6 districtes i ara som 7 i 
aquesta xifra no s’ha incrementat, per tant, el pressupost per a inversions dels districtes s’haurà 
reduït, de la mateixa manera que també el pressupost de dinamització. Posa de manifest el seu 
desacord en que si paguem més impostos, aquestes partides destinades als districtes i al barris 
no sols no s'hagin modificat, sinó que s’han reduït. Diu que la forma de dir les coses és 
important i que no es pot banalitzar dient que l'augment dels impostos suposa 0,92 cèntims per 
persona. Potser seria una bona manera de fer-ho, explicar on aniran aquests 4 milions d’euros 
que s’ha dit que són per l’increment de les taxes. 
 
Pren la paraula el Sr. Garcia i donà suport a les paraules del Sr. Clariana. 
 
Pren la paraula de nou la Sra. Menéndez i diu que es la primera vegada que escolta el 
concepte de pressupost viu. Comenta que un pressupost és un pressupost i es fa perquè 
tothom tingui clar quin és el límit que té la despesa i si hi ha una variació es pugui justificar 
clarament. S’ha dit que s’està disposat a escoltar qualsevol proposta i és molt més entenedor 
que tots sapiguem amb que comptem. Quin control hi pot haver per part nostra de les 
propostes que accepteu i les que no accepteu? Considerà que aquest concepte de pressupost 
viu porta cap a la arbitrarietat i a poder decidir com els convingui millor. 
 
Pren la paraula la Sra. Soler i diu que considera que s’ha començat la casa per la taulada i que 
es necessita més temps per entendre tots els números que s’han presentat. Comenta que dins 
de totes informacions que s’han donat, hi ha una referent a l’IBI i la comparativa amb altres 
ciutats. Diu que aquestes comparacions no li serveixen. L'interessa saber si el nivell adquisitiu 
de les famílies de Terrassa pot assumir l’augment o no.   
 
Pren la paraula la Sra. Menéndez i comenta que quan es fa aquesta comparativa de ciutat, no 
només s’hauria de fer per nombre d’habitants, sinó que també s’hauria d’incloure el factor de 
renda mitjana. S’haurien d’introduir més dades a l’hora de fer la comparativa. 
 
Pren la paraula el Sr. Albert i comenta que efectivament no té sentit comparar-se amb 
Matadepera o Sant Cugat, però si amb Mataró, amb Sabadell o amb Rubí. Per renda familiar, 
per tamany i per tipologia social de ciutat. La renda familiar a Sabadell són 17.600 i la renda a 
Terrassa són 17.200. Són dades públiques. Les mitjanes són mitjanes i no són exactes. La 
fiscalitat té moltes complicacions i moltes variables. Cal tenir en compte que la ciutadania no 
tan sols paguem impostos a l’Ajuntament, també paguen impostos a la Generalitat i a l’Estat. 
Quan analitzem la fiscalitat, ho hem de fer en conjunt. Ens podem comparar des d’un punt de 
vista orientatiu en la mitjana de l’IBI a Catalunya. Terrassa, en aquest sentit, està per sota de la 
mitjana espanyola. La pressió fiscal a Terrassa està demostrat que està en la banda baixa. El 
debat que interessa té a veure amb la qualitat dels serveis, és un debat de ciutat, de la realitat 
social que tenim i de com hi donem respostes. El problema podria ser que paguem el que 
paguem i els serveis que rebem no són del tot satisfactoris. Apujar la pressió fiscal quan els 
serveis no estan al nivell, entenem que la ciutadania no ho comparteix. És lògic i aquest hauria 
de ser el debat, com hi donem respostes a la situació actual.  
 
Pren la paraula la Sra. Menéndez i demana que a la mitjana s’afegeixi la desviació típica de les 
dades que s’han fet servir per veure si la mitjana és representativa o no. 
 
Pren de nou la paraula el Sr. Albert en referència al pressupost viu i posa de manifest que en 
l’anterior mandat, cada dos plens, passaven partides que es modificaven i s'aprovaven en el 
ple. Això vol dir que el pressupost aprovat, al llarg de seva gestió, es pot modificar. És poden 
modificar partides si és necessari i això és habitual en tots els pressupostos públics. 
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Pregunta la Sra. Menéndez en referència als 500.000 euros que tenen per a inversions als 
districtes. Tenint en compte que hi ha un districte més i que això fa que hi hagi menys diners 
per districte, això es pot modificar? 
 
Respon el Sr. Albert que evidentment es pot fer. El govern anterior va aprovar un districte més, 
per la qual cosa, quan toqui, i si es considera necessari, podem ampliar la partida.  
 
El Sr. Albert respon a la Sra. Menéndez en referència a la seva pregunta sobre l’increment 
d’ingressos. Explica que dintre dels 20 milions que tenim de capacitat de despesa, estan 
inclosos els 4 milions procedents de l’augment de les taxes. Si restem aquests 4 milions, la 
previsió de més recursos seria de 16 milions d’euros, d’aquest 16 milions, 8,6 estan retinguts i 
no podríem fer front a les obligacions contractuals de decisions presses en l’anterior mandat. 
Podem debatre on ha decidit el govern gastar aquests 4 milions, però si no els tinguéssim, no 
podríem fer front a les obligacions contractuals provinents del 2018. Els 4 milions per tant estan 
repartits al conjunt del pressupost. Continua el Sr. Albert explicant que la discussió política està 
en que aquest govern destina 1,8 milions d’euros en la millora de la neteja i la gestió de 
residus, més 1 milió que ve per la part d’inversions. D’aquests 1,8 milions, hi ha 793.000 euros 
que venen retinguts, que estan en el pressupost, però que de moment, a dia 1 de gener, sabem 
que no els podem gastar. Esperem que l’1 de juliol sí que els puguem gastar. Si l’Estat té 
pressupostos, hi haurà una partida que s'alliberarà i podrem gastar una part d’aquesta partida 
retinguda. Continua explicant on es destinen els diners del pressupost. 1,8 milions a millorar la 
neteja, 1,3 milions a educació, 3,1 a polítiques socials, 367.000 euros a promoció econòmica, 
647.000 euros a millora de la mobilitat, 2,9 milions a millora i manteniment de l’espai urbà amb 
2,3 milions retinguts. No podem gastar més dels que ens permet la llei, tot i tenir els diners, i 
això no només passa a Terrassa, parlem de tot el món municipal.  
 
Pren la paraula el Sr. Clariana i comenta que en qualsevol cas, tot això té tal magnitud 
econòmica que és impossible que els consellers i conselleres ho puguem avaluar avui.  Diu que 
l’obligació que tenen com a entitats veïnals és que ho entengui la nostra junta. El que expliqueu 
té coherència, però hi ha tants números que no ho podem avaluar avui aquí. Demana 
formalment que es rebi la informació dels pressupostos per escrit amb una explicació que 
puguem traslladar. 
 
Respon el Sr. Albert i diu que la feina més important que han de fer és que tothom entengui els 
grans números perquè és veritat en el detall ens hi podem perdre tots. M’agradaria que el debat 
es fixes en per què es fa una inversió en neteja de 1,8 milions d’euros i no de 3 milions, per 
exemple. Aquest hauria de ser el debat. Tota la informació dels pressupostos és pública i està 
publicada a la web municipal. No hi ha res que no vulguem compartir amb tots vosaltres. En 
realitat, el pressupost consolidat de l’Ajuntament són 250 milions d’euros i allà on hi ha hagut 
debat polític de veritat ha estat només amb 1,9 milions. Perquè 8,6 milions estan retinguts i 9,5 
milions ja venen gastats.  La discussió política ha estat en decidir on s’inverteixen els diners 
disponibles, que són en realitat només 2 milions d’euros aproximadament. I aquesta és la 
realitat de la gestió pública en aquests moments de limitació pressupostària que vivim. No 
només a Terrassa. 
 
Pren la paraula la Sra. Menéndez i diu que ningú nega que són necessaris els impostos, però 
demana que s’expliqui clarament on van aquests 4 milions d’euros que ha significat l'augment 
d’impostos. 
 
El Sr Albert comenta que els 4 milions d’euros d’augment no van tots a inversions, es 
reparteixen en diferents partides o àmbits del pressupost.  
 
Pren la paraula la Sra. Marín i afegí que en l’explicació del pressupost s’ha volgut fer una foto 
clara i que tothom l’entengui. Que ne caps cas es tracta de banalitzar les coses. Potser no ha 
agradat escoltar que l’increment per persona és el que és, però el govern ho ha fet perquè la 
ciutadania veiés clarament quina és la situació real, quin és l’augment real per a una família 
estàndar. S’ha informat també que hi ha una línia de bonificacions molt àmplia. Potser aquesta 
línia de bonificació és desconeguda per la ciutadania i és per això que us demanem, com a 
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membres del consell que sou, una mica de complicitat a l’hora de detectar situacions personals 
extremes. Possiblement aquestes persones poden rebre bonificacions i no ho saben.  
 
Pren la paraula la Sra. Soler i incidí que els pressupostos han de ser més participatius, han 
d’aterrar als barris per fer-hi aportacions abans que tot estigui decidit. 
 
Pren la paraula el Sr. Garcia i demana una còpia del power point de la presentació.  
 
Pren la paraula la Sra. Poyatos i diu que els números més o menys li han quedat clars. 
 
Pren la paraula el Sr. Clariana i diu que no és que no s’entengui. Quan es parla de partides, si 
no ets un expert es molt difícil valorar-lo. Entén que el que està retingut per l’Estat dificulta 
moltíssim aprovar pressupostos i ordenances en bones condicions. Remarca que els números 
han d’estar al davant per poder-los valorar. Comenta per exemple el tema de l’ordenança de 
guals, que degut a l’augment que va es va fer l’any passat, el govern actual l’ha hagut de 
congelar. Per exemple, la meitat de les persones de la  junta de l’associació de veïns està 
afectada per un increment real del gual que en molts casos es duplica. Pel que fa a la 
participació ciutadana, diu que respecte dels districtes, no pot ser que només es tracti 
d’escoltar. Ja sabem que el govern està legitimat per prendre decisions. Però quan s’està 
parlant de pressupostos que afecten la ciutadania, una autèntica participació seria que si al 
consell s'arriben a unes posicions majoritàries i  concretes en temes raonables, no és que se’ns 
hagi de fer cas obligatòriament, però si que el que s’acordi hauria de tenir més incidència de la 
que ha tingut fins ara. Des del mon veïnal s’han presentat en moltes ocasions al·legacions als 
pressuposts i no s’ha aprovat mai cap. 
 
Pren la paraula el Sr. Albert i diu que aquesta és la voluntat i que assumim la crítica. Que 
abans d’aprovar inicialment pressupostos i ordenances en les dates que ho hem fet, vam 
analitzar-ho molt profundament i es va prendre la decisió de fer-ho així perquè enteníem que és 
un any atípic amb un nou govern i amb uns consells que encara no estaven constituïts. Vam 
decidir que no volíem perdre ni un dia perquè hi ha moltes mancances a la ciutat i 
necessitàvem que el govern comencés a governar l’1 de gener, des del primer dia, amb un 
pressupost. Reitero que assumim la critica i la voluntat no ha estat mai limitar la participació. El 
pressupost del 2021 el començarem a parlar al juliol o al setembre del 2020 i es farà 
obertament, amb la participació de tothom. Els consells de districte ja estaran constituïts, 
tindrem experiència, haurem analitzat el pressupost del 2020 periòdicament i es podrà treballar 
un pressupost que esperem que tingui més disponibilitat i menys restriccions per poder fer 
coses. També m’agradaria que quan arribi el moment es recordés el que s’ha vingut fent fins 
ara a l’hora de presentar el pressupost als consells. Les ordenances sempre s’han aprovat 
abans de la constitució dels consells per una qüestió de terminis. Comenta també, que recorda, 
per exemple, que fa quatre anys es va reunir a tots els districtes i es va fer una única 
presentació per a tothom, i que això no va agradar. 
 
La Presidència donà per tancat el torn de preguntes i passà al següent punt de l’ordre del dia. 
 
 
4. Informacions de Presidència  
 
Pren la paraula el Sr. Fernández i comenta referent a l'aparcament subterrani de Can Roca 
dels FGC que segons la informació que els va arribar el mes de novembre, FGC preveu posar 
en funcionament la meitat del pàrquing, que ja s’han licitat les obres per condicionar l'espai i la 
previsió d’entrada en funcionament del pàrquing és d'aproximadament d'aquí a un any. 
 
Referent al CAP Salut de Can Roca, comenta que al novembre s'han licitat les obres, amb un 
increment del 15% i que aquestes són les dades que els hi han fet arribar avui mateix. 
 
Respecte a la neteja de la riera del Palau i del Torrent Mitger, diu que ja ha començat, que es 
preveu el desbrossament, la tala d'arbres i la retirada de sediments.  
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Referent al programa d'inversions del districte de 2017, explica que hi havia pendent d'execució 
una instal·lació al parc de les Nacions Unides i a la plaça Antoni Escudé de jocs de workout. 
 
Comenta també que a la plaça de la Cooperativa, la tanca perimetral de la zona del parc infantil 
i la instal·lació d'un joc està prevista de fer-la al gener de 2020. 
 
Recorda també el nou telèfon d'incidències d’enllumenat, que és gratuït,  i és el 900 877 067. 
 
Informa de l'estat de projectes i obres pendents de finançament del districte: 
Projecte d'instal·lació d'un ascensor entre Ronda Ponent i carretera de Rellinars: pendent de 
finançament.  
 
Remodelació de la plaça Josep Pla: pendent de finançament.  
 
Connexió del carrer Transversal amb carrer Roca i Roca: s'ha fet un estudi d'enderroc de les 
cases i de les alternatives d'urbanització de la zona. 
 
Construcció d'una rampa accessible de connexió del carrer Teide amb la Plaça Josep Pla: 
pendent de tancar el projecte. 
 
Reforma de la plaça de l’Immigrant: pendent de finançament. 
 
Actualització del parc infantil de l'avinguda Can Boada del Pi: pendent de redacció. 
 
Reforma de la Placeta de la Creu: pendent de redacció. 
 
Pren la paraula el Sr. Luís García i pregunta sobre un projecte d’arranjament d’unes escales 
que hi havia previst al barri del Pla del Bon Aire  
 
El Sr. Francesc Cayuela contesta que això està en procés de concurs, que és del programa 
d’inversions del districte del Consell, del 2018. Comenta que els projectes als quals feia 
referència el Sr. Fernández corresponen a un programa de l’Estat, anomenat Inversions 
Financerament Sostenibles (IFS)  
 
Pren la paraula la Sra. Menéndez i comenta que havien diferenciat inversions normals i 
inversions IFS i pregunta si són diferents les unes de les altres. 
 
Pren la paraula el Sr. Cayuela i explica que el districte té un programa d'inversions de 83 mil 
euros, 500 mil euros per a tota la ciutat. El programa d'inversions financerament sostenibles és 
una altra cosa, és un programa de l’Estat, de l’època de l’exministre Sr. Montoro, i està vinculat 
al deute dels ajuntaments. Els excedents pressupostaris de l’any anterior ja no es poden 
destinar a inversions com abans, s’han de destinar a deute. Aquest programa, els IFS, 
funcionen com una subvenció, en el que poden entrar alguns projectes i s'obre cada any, 
almenys això és el que ha passat els darrers 3 o 4. Diu que quan s’inicia, els ajuntaments han 
de presentar ràpidament els projectes que ja tenen fets, però que han de reunir unes 
condicions. 
 
Per exemple, si en l’espai públic apareix una necessitat en algun lloc del districte, Projectes i 
Obres fa el projecte per si en algun moment hi ha recursos. Afirma que això és un exemple d'un 
projecte de pressupostos vius, ja que ara no compten amb uns diners que potser al juliol, si 
l’Estat obre el programa d’IFS, els tindrem.  
 
Pren la paraula la Sra. Martínez i afegeix que són 2 conceptes diferents. Un són actuacions que 
estan ja planificades dins del pressupost d'inversions de l'Ajuntament, aquest 500 mil euros, i 
l’altre, les inversions IFS, és una quantitat de diners que surt de la liquidació del pressupost de 
l'any anterior, i que des de Madrid aproven amb una sèrie de requisits. 
 
Sr. Albert afegeix que financerament sostenible vol dir que són inversions que no poden 
generar despesa futura, o sigui que amb aquests diners no es pot fer un pavelló, perquè el 
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pavelló després s'ha de mantenir, però en canvi sí que es pot fer una vorera, una millora, però 
que no generi despesa futura. 
 
 
5. Precs i preguntes  
 
La Sra. Poyatos del grup munciapl TxT pregunta en relació amb les masies de Can Boada, 
quins requeriments s'estan fent als bancs. Diu que si s’ha de multar doncs que es multi. 

 
El Sr. Fernández comenta que recorda que l'últim requeriment és va fer al setembre o a 
l’octubre. Comenta que s’han fet diversos requeriments i que a l’octubre es va informar a l'AVV 
en una reunió de que elevarien els imports de les multes al màxim permès. 
 
Sr. Xavier Tardà (AVV Can Gonteres) Pregunta sobre la situació dels trams de carretera  que 
connecten la rotonda de la B-40 (ctra. de Rellinars)  amb l’entrada al barri de Can Gonteres 
(ctra. de Can Gonteres)  i també des d’aquest punt amb Can Boada (camí de Can Gonteres)  
Amb la B-40 s’ha incrementat molt el trànsit, són connexions desfasades, no hi ha il·luminació, 
ni senyalització en condicions, etc. Fa anys que ens van comunicar que es volien traspassar a 
la Diputació i que aquesta tenia un programa d’inversions que contemplava arranjar els trams i 
condicionar-los. Això com està?  

 
Sr. Xavier Tardà (AVV Can Gonteres) Diu que sap de l’esforç que s’està fent en neteja però 
que en barris allunyats com Can Gonteres el millor es que canviessin el sistema, que fos un 
porta a porta. Hi ha molt incivisme amb les escombraries, demana que si s'ha de multar que es 
multi, que es posin cartells a les bateries, etc... El manteniment dels contenidors 
d’escombraries és deficient.  

 
El Sr. Xavier Fernández contesta que Eco-Equip està estudiant quin model seria el més 
adequat per a cada barri. 

 
Sr. Alfonso Morales (Casal de gent gran de Can Boada) Comenta que el tub d’aigua que hi ha 
sota el pont de Vacarisses està cada dos per tres trencat i que això comporta que s’ha de tallar 
el trànsit pel pont. Que aquest tema s’ha de solucionar. Que aquest pont és una artèria 
important per la qual s’accedeix al col·legi Marià Galí, a l’IES Torre del Palau i a l’IES Copèrnic, 
a més a més de la gent que va i ve de Can Gonteres.  
 
El Sr. Fernández diu que preguntarà a l'empresa Taigua. 
 
Sr. Sergi Sánchez (veí de Can Gonteres) Comenta si es podria revisar la regulació semafòrica 
del pont,  sobretot el temps que hi ha per deixar passar cotxes quan baixen de Can Gonteres, 
ja que el temps és molt limitat i això provoca situacions perilloses moltes vegades. També 
demana que la policia local faci més patrullatge preventiu pel barri de Can Gonteres, sobretot 
de nit perquè és una zona on hi ha molts robatoris. 

 
El Sr. Fernández comenta que preguntarà al servei de Mobilitat ja que es va iniciar un estudi 
arran de la mateixa informació proporcionada per l’AVV de Can Boada Casc Antic. Sobre les 
patrulles policials diu que al barri de Can Gonteres hi ha una unitat policial i que es faran 
reunions periòdiques amb l’AVV.  
 
 
6. Consultes de la ciutadania  
 
No hi ha consultes de ciutadania. 
 
El president aixeca la sessió, la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
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